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GRÆNSEVÆRDIER
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Forskning - 35-40 dB

Kilde: Miljøministeriet (2017 værdier) (https://miljoegis.mim.dk/spatialmap?profile=noise)
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FAKTA
• I Danmark er den vejledende støjgrænse på 58dB, men forskere fra bl.a. Kræftens 

Bekæmpelse måler en effekt på vores sundhed helt ned til 35-40dB /1/

• Det skønnes, at cirka 724.000 boliger – svarende til op mod 1½ mio. danskere – er 
støjbelastet over grænseværdien på 58 dB /1/

• I 2019 var ca. 12.700 boliger (ca. 28.000 borgere) i Hvidovre Kommune udsat for mere end 
58 dB, svarende til 53 % af kommunens boliger. Heraf betragtes næsten 4.900 boliger som 
stærkt støjbelastede med et støjniveau over 68 dB /3/

• Vejstøj giver øget risiko for hjerte-kar-sygdomme, type 2-diabetes og brystkræft, selv 
om støjen holder sig under grænseværdien på 58 dB /1/

• Forskningsresultater viser blandt andet, at man har en 27 procent forhøjet risiko for at udvikle 
Alzheimers og 18 procent forhøjet risiko generelt for at udvikle demens, hvis man over en 
årrække eksponeres for trafikstøj over 55 decibel. Ser man på antallet af demenstilfælde i 
2017 betyder det, at ud af de 8.475 tilfælde kan de 1.216 knyttes til trafikstøj /2/

1 Kilde: Kræftens Bekæmpelse (https://www.cancer.dk/nyheder/shhhh-stoej-maaske-mere-skadeligt-end-troet/)
2 Kilde: SDU (https://www.sdu.dk/da/nyheder/forskningsnyheder/trafikstoej-demens)
3 Kilde: Notat - Bekæmpelse af trafikstøj - Hvidovre Kommune, Rambøll 2019

https://www.cancer.dk/nyheder/shhhh-stoej-maaske-mere-skadeligt-end-troet/
https://www.sdu.dk/da/nyheder/forskningsnyheder/trafikstoej-demens


RESULTATER – KRÆFTENS BEKÆMPELSE V. 
METTE SØRENSEN
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AMAGERMOTORVEJEN SOM 
PILOTPROJEKT - HVORFOR

• Energiproduktion svarende til 50.000 borgeres årlige forbrug – Det kan lade sig gøre pga. det 

store tilgængelige areal som ikke ses andre steder. 

• Investeringen er en fordel fordi man alligevel skal udvide vejnettet og derved sparer rigtig 

mange etableringsomkostninger fordi man alligevel skal ‘i jorden’.

• Industrien på Avedøre Holme er klar til aftage energien i dags timerne hvor den produceres –

og mange virksomheder har tilkendegivet deres interesse.

• Med udvidelsen af Fermern-forbindelsen og planen om at integrere Amagermotorvejen som en 

del af den nye transportkorridor fra central Europa til Skandinavien forventes trafikmængden 

og støjen fra Amagermotorvejen at stige yderligere - det er en tragedie for nærområdet og 

borgerne.



MEN FOR AT DET KAN LADE SIG GØRE
SKAL UDVIDELSEN AF 
AMAGERMOTORVEJEN UDSKYDES…

• …så vejdirektoratet kan få tid og ressourcer til at lave en dybdegående VVM-undersøgelse der 

inkluderer en overdækning af Amagermotorvejen!

UDSKYD UDBYGNINGEN 2 ÅR 

OG IVÆRKSÆT EN SERIØS OG 

NØDVENDIG VVM-UNDERSØGELSE 

HVOR OVERBYGNING AF AMAGER-

MOTORVEJEN UNDERSØGES TIL 

BUNDS - BEHOVET ER AKUT!



SPØRGSMÅL ?



HASTIGHED OG TRAFIKSTØJ

Kilde: (https://www.ft.dk/samling/20151/almdel/tru/bilag/324/1679588.pdf)


